
 

Bestyrelsesmøde Dagtilbud - Børn og Familie 
 

 
 

Dagsorden 
 
Bestyrelsesmøde Dagtilbud - Børn og familie  
 
Dato:  Tirsdag den 9. April 2024 
Mødested: Ullasvej 23, Mødelokale A 
Tidspunkt: NY TID:  
 
Kl. 17.00 – netværksmøde,  
Kl. 17.30 – 20.00 er der ordinærtmøde inkl. orientering om sparekatalog 2025.  
Kl. 18.30 besøg fra BSU ved; Karen Lynn (A) og forperson Morten Riis (Ø). Karen Lynn er suppleant for 
Maria Fromseier Kjærgaard (A) 
 
 
Inviterede:  
 
Forældre: 
En forældrerepræsentant fra alle børnehuse, samt Mælkebøtten og dagplejen 
  
Medarbejdere:  
Faglig pædagogisk leder Peter C. Pedersen, Faglig pædagogisk leder Anne-Mette Tranberg, Pædagog 
Jeanette Jacobsen (BUPL), Pædagogisk assistent Helle Dahl (FOA), Pædagog Bitten Brandt (AMR) 
suppleant AMR faglig pædagogisk leder Camilla Finne Holm, suppleant faglig pædagogisk leder Katrine 
Hjordt Scott Petersen. 
 
 
Sekretærfunktion: Henrik R. Dich 
 
Bilag:  
 
Dagsorden: 
 

1. Valg af ordstyrer 
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Marie-Louise Alexandersen er valgt til ordstyrer 
 

 
2. Godkendelse af referat fra sidste møde 
      Punktet er til godkendelse 
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Godkendt 
 

 

3. Godkendelse af dagsorden  
Punktet er til beslutning 
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Ændringer til dagsorden, da der er besøg fra BSU (Morten Riis (Ø) og Karen Lynn (A). Punktet er 
tilføjet under nyt fra formanden. 
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4. Opfølgning fra sidste møde  
Punktet er til beslutning 
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Normering 2024.  
På tidligere møde blev der spurgt ind til grundlaget for differencen mellem ændringerne i normeringen 
for børnehaven og vuggestuen for henholdsvis 2023 og 2024. 
 

 
 

Efter ønske fra bestyrelsen, har leder af dagtilbud undersøgt sagen og fået følgende forklaring. 
 
1. Der er en fastsat en fast udgift til forsikringer og interne udligningspuljer som gør at der kan være 

mindre differencer i takst udregningerne. 
2. Det er afrundede kommetal og marginaler gør at kommetalene kan give udsving hver sin vej. 
 
Status på ansættelsesstop. 
 
Der er fortsat kvalificeret ansættelsesstop i Bornholms Regionskommune. Dog er det nu således at 
alle vakante stillinger i dagtibud er slået op. Nye vakante stillinger forventes også blive slået og der er 
typisk højst 24 timer fra stillingerne registreres som ledige til de er godkendt af direktionen. Ledelsen i 
dagtilbud vurdere at denne forsinkelse, ikke får betydning for normeringerne eller kvaliteten i dagtilbud. 
 
 
Orientering om uddannelse af medhjælpere til PAU Merit og PAU til Pæd Merit. 
Dagtilbud har to år i træk haft optag af PAU merit elever. Dette primært financieret gennem 
kompetencefonden og lidt gennem dagtilbuds egne budget midler. Det første hold kom tilbage fra 
uddannelse i uge 44, 2023. Det andet hold forventes at være færdig uddannede ultimo 2025. 
 
Gennem den nye tildelte uddannelsespulje fra ministeriet, er det besluttet at oprette Pædagog merit 
hold. Dette betyder at medarbejdere fra private og kommunale dagtilbud med godkendte 
optagelseskriterier har kunnet søge om optagelse til uddannelsen. Optaget er sket gennem et 
samarbejde med jobcenteret og KP.  
  

 

5. Nyt fra formanden  
Punktet er til orientering 
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Evaluering og dialog om kommunikationsstrategi i forhold til den seneste sag med pressen. 
På baggrund af det kvalificerede ansættelsesstop, valgte en samlet bestyrelse af gå til medierne og 
politikkerne for derved at sikre et fagligt – og sikkert læringsmiljø for børnene, uden at loven om 
minimumsnormeringer blev brudt. 
 
Der var en dialog rundt om bordet og alle var meget tilfredse med den måde som det hele var blevet 
taklet på. Der var en god kommunikation i de lukkede messenger grupper, hvor man kunne skrive 
ideer ind. Der var også stor ros til formanden for håndteringen af interview med mere. Der var et 
spørgsmål om BRK var medlem af FOLA og om man kunne bruge deres ydelser. Dette bekræftede 
Henrik.   
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Besøg fra BSU ved Karen Lynn og Morten Riis Kl. 18.30. 
 
Dagtilbudsbestyrelsen havde inviteret BSU til bestyrelsesmødet. Karen Lynn og Morten Riis fra BSU 
deltog i bestyrelsesmødet. 
 
Bestyrelsesformanden bød velkommen og spurgte ind til Karens og Mortens visioner for 
dagtilbudsområdet. 
 
Morten og Karen oplever at dagtilbud har et væsentligt fokus og en væsentlig opgave. Særligt med De 
små børns Bornholm og den tidlige indsats er det vigtigt at dagtilbud understøtter denne indsats. 
 
Morten og Karen mener det er vigtigt med ordentlige rammer for at drive dagtilbud. Der var en dialog 
om de rammer og betingelser der bliver stillet fra regeringen, ministeriet gennem KL til kommunerne 
for tilbud til de allermindste. Morten orienterede om at politikkere i KB har udformet et brev med krav til 
KL ved de fremtidige forhandlinger med ministeriet. Dette blev ændret men man forventer at 
kommunerne til næste år vil imødekommes på de ønsker man har fra Bornholms Regionskommune. 
 
På vegne af bestyrelsen udtrykte formanden bekymring for det kommende sparekatalog og 
budgetforhandlinger der er hvert år. Forældrebestyrelsen oplever at det er vores mindste børn og 
medarbejdere, som betaler prisen for kommunens dårlige økonomi, og at grænsen er nået og ”nok er 
nok”. Samtidig er forældrebestyrelsen opmærksom på at normeringerne ikke bliver mindre og at 
åbningstiderne ikke bliver reduceret. Forældre er rigeligt presset i dag med de korte åbningstider der 
er. Forældrene blev orienteret om at de har en ret til at gøre opmærksom på de forhold, som man er 
bekymret for og denne ret ikke er afgrænset til høringssvar. 
 
Forældrebestyrelsen fortalte at de også har nogle visioner som de vil kæmpe for på 
dagtilbudsområdet. Dette er udover normeringer også ordentlig rengøring og rimelige forhold i de 
rammer der er for børnene. Rammerne kan f.eks. betyde at varieret og spændende legetøj/ 
læringsmaterialer er et minimum i alle vores dagtilbud og dagplejer. 
 
Som afslutning på besøget takkede bestyrelsen politikkere og direktion for at handle hurtigt i 
forbindelse med det kvalificerede ansættelsesstop, således at udfordringerne kun opstod i en meget 
begrænset periode. 
 
Morten og Karen takked for invitatitonen og meddelte at bestyrelsen altid var velkommen til at invitere 
BSU igen.  
 
 

 
 

6. Nyt fra dagtilbuddet – budgetopfølgning, økonomi,  demografi / børnetal m.m. 
Mål med punkt: At bestyrelsen er orienteret og opdateret 
Punktet er til orientering 
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Orientering om resultat for 2023 
 
Dagtilbud havde et underskud på godt 3 mio kr. Underskuddet skyldes en blanding af overførsler 
grundet underskud i andet del af centeret, EL udgifter og underskud i dagplejen. Dagtilbud forventer at 
der i 2024 er balance i budgettet 
 
Sparekatalog - Forberedelse af høringssvar. 
 
Udsat til næste gang 
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7. Orientering om politiske sager 
Punktet er til orientering 
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Gennemgang af referat fra KB og BSU – Disse kan læses på brk.dk 
 
Madordningssag  
Madordningssag er oversendt til KB med ønske om etablering af produktionskøkken i alle dagtilbud 
 
Brandsyn 
Brandmyndigheder opfordre til at der i forældrerådende etableres ordensregler for flugtveje, således at 
disse områder ikke forstærker en brand. 
 
Center for Ejendomme og drift er i dialog med brandmyndigheder om etablering af nye 
alameringsplaner og flugtveje. 
 

 

8. Rengøring og hygiejne – fast punkt på dagsordenen  
Punktet er til drøftelse  
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Dialog og status 
 
Intet nyt 
 

 

9. Byggesager 
Punktet er til orientering 
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Orientering om anlægsstop. 
  
Skatteøens liggehal er desværre blevet stoppet, grundet kommunens økonomiske situation. 
 
Alle andre byggesager fortsætter som tidligere beskrevet. 
 

 

 

10.  Punkter til kommende møder 
 Mål med punkt: at indkredse hvilke punkter den nye bestyrelse ønsker at få dagsordenen 
 Punktet er til drøftelse/beslutning 
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• Rengøringssvar til bsu om rengøring ved sygdom første og åbningstid.Henrik Tjekke med Sine 

og Trine om dette skal via direktionen. 
 

• Synliggøre Bestyrelsensarbejde ud i børnehusene og til politikkerne. 
 

• Hvad kan vi gøre ved de svære sager i stedet for bare kritisere, men dermed komme med 
bedre løsninger. 
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11. Evt.  
Mål med punkt:  
Punktet er til orientering 
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Intet 

 


